
UCHWAŁA NR XLI/532/2022 
RADY MIEJSKIEJ  W SUWAŁKACH 

z dnia 26 stycznia 2022 r. 

w sprawie rozpatrzenia skargi Adama F. na działalność Prezydenta Miasta Suwałk 

Na podstawie art. 18b ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U. 
z 2021 r. poz. 1372 i 1834 ) oraz art. 229 pkt 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. – Kodeks 
postępowania administracyjnego (Dz. U. z 2021 r. poz. 735, 1491; z 2020 r. poz. 2320; z 2021 r. 
poz. 2052) oraz 66a Statutu Miasta Suwałk (Dz. Urz. Woj. Podl z 2017 r. poz.2373, z 2018 r. 
poz. 3870 i 5358) Rada Miejska w Suwałkach uchwala, co następuje: 

§ 1. 1. Uznaje się, skargę Adama F. na działalność Prezydenta Miasta Suwałk za bezzasadną. 
2. Uzasadnienie stanowi załącznik do niniejszej uchwały. 
§ 2. Zobowiązuje się Przewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach do powiadomienia 

Skarżącego o sposobie załatwienia skargi. 
§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 

   

Przewodniczący Rady Miejskiej 
w Suwałkach 

 
 

Zdzisław Przełomiec 
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UZASADNIENIE 

do projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Adama F. na działalność  
Prezydenta Miasta Suwałk. 

W dniu 26 listopada 2021 r. do Biura Rady Miejskiej w Suwałkach wpłynęła „Skarga na 
przewlekłe prowadzenie budowy portu lotniczego w Suwałkach- na wzór m. Szczytno. Skarga na 
przewlekłe prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie przewozu drogą lotniczą. 
Do Samorządowe Kolegium Odwoławcze w Suwałkach Za pośrednictwem Rady miasta Suwałki”. 

W dniu 2 grudnia 2021 r. zwrócono się do Pana Adama F., autora pisma, o doprecyzowanie 
jaki jest zakres podmiotowy wniesionej skargi, czy dotyczy ona organu stanowiącego tj. Rady 
Miejskiej w Suwałkach czy organu wykonawczego tj. Prezydenta Miasta Suwałk: „Proszę o 
udzielenie informacji, czy Pana pismo jest wnioskiem na podstawie Kodeksu postępowania 
administracyjnego lub petycją na podstawie ustawy o petycjach mające na celu podjęcie prac w 
celu powstania portu lotniczego w Suwałkach na wzór portu lotniczego w Szczytnie / Szymanach, 
czy też Pana pismo jest skargą. W przypadku skargi proszę wskazać na który organ administracji 
publicznej jest to skarga: na Radę Miejską w Suwałkach czy też na Prezydenta Miasta Suwałk. 
Dodam, że w przypadku skargi na Prezydenta Miasta Suwałk, organem właściwym do rozpatrzenia 
skargi jest Rada Miejska w Suwałkach zaś w przypadku skargi na Radę Miejską w Suwałkach 
organem właściwym do rozpatrzenia skargi jest Wojewoda Podlaski. Informuję, że w powyższej 
sprawie Samorządowe Kolegium Odwoławcze nie jest organem właściwym do rozpatrzenia tej 
sprawy.”    

Z powodu braku odpowiedzi na powyższe zapytanie, w dniu 13 grudnia 2021 r. zwrócono 
się ponownie z powyższym zapytaniem. W tym samym dniu wnoszący skargę, odpowiadając na 
zadane uprzednio pytanie, wskazał, iż jego pismo „Jest skargą do Radnych w trybie kpa za 
pośrednictwem podmiotu”.  

Zgodnie z opinią prawną obsługi prawnej Urzędu Miejskiego w Suwałkach, pismo Pana 
Adama F. uznano jako skargę na Prezydenta Miasta Suwałk. 

 Zgodnie z zakresem spraw poszczególnych komisji Rady Miejskiej w Suwałkach, który 
określa Statut Miasta Suwałk, Przewodniczący Rady Miejskiej skierował przedmiotową skargę do 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w celu dokonania jej merytorycznej oceny i wypracowania 
projektu stanowiska niezbędnego do podjęcia przez organ stanowiący właściwej uchwały.  
 Po zapoznaniu się ze zgromadzoną w sprawie dokumentacją Komisja Skarg Wniosków  
i Petycji stwierdziła, iż sprawa poruszona w skardze wielokrotnie była już przedmiotem 
wcześniejszych analiz Komisji jak również w tej sprawie rozstrzygnięcie podejmowała Rada 
Miejska w Suwałkach. W Uchwale Nr X/129/2019 Rady Miejskiej w Suwałkach z 29 lipca 2019 r. 
dotyczącej nieuwzględnienia uprzednio złożonej petycji przez Adama F. organ stanowiący 
wskazał, iż Miasto Suwałki nie planuje budowy portu lotniczego ze względu na brak 
zapotrzebowania na taki obiekt jak również ze względów ekonomicznych. Ponadto ze stanowiska 
jakie przedstawił uprzednio w przedmiotowej sprawie Prezydent Miasta Suwałk wynika również, 
że w mieście Suwałki nie jest planowana budowa portu lotniczego. Taka inwestycja  
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z przyczyn ekonomicznych jest całkowicie nieuzasadniona, ponieważ w Kownie (Litwa),  
tj. w odległości zaledwie 120 km od Suwałk, znajduje się międzynarodowy port lotniczy, z którego 
korzystają również mieszkańcy Suwałk.  

Należy zauważyć, że głównie z ww. powodów, popartych analizami ekonomicznymi, 
władze Suwałk podjęły decyzję o budowie utwardzonego pasa startowego, który ma wpłynąć 
przede wszystkim na atrakcyjność gospodarczo-turystyczną tego regionu Polski.  

W przeprowadzonym postępowaniu Komisja Skarg, Wniosków i Petycji nie stwierdziła 
naruszenia obowiązujących przepisów, co uzasadniałoby uwzględnienie stawianych przez 
Skarżącego zarzutów. W ocenie Komisji mają one wyłącznie charakter subiektywnej oceny, czy też 
poglądu, co do kierunku polityki rozwoju suwalskiego samorządu. Należy również zaznaczyć, iż 
Skarżący, nie jest także mieszkańcem Suwałk, a jego dotychczasowa działalność nosząca, co do 
zasady, znamiona bezinteresownego lobbowania na rzecz rozwoju infrastruktury lotniczej, której 
adresatami są również inne samorządy, nie narusza jego prawnego ani faktycznego interesu.  
 W związku z powyższym, Komisja Skarg, Wniosków i Petycji rekomenduje Radzie 
Miejskiej w Suwałkach uznanie skargi Adama F. na Prezydenta Miasta Suwałk za bezzasadną 
przedkładając właściwy projekt uchwały. 
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